
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. september 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 
781 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Özlem Sara Cekic (SF).

Spørgsmål nr. 781:
’Regeringen har igangsat to undersøgelser med relation til spørgsmålet om ambulant 
tvang. Det drejer sig om “Arbejdsgruppen om undersøgelse af behandlingsforløb for 
psykisk syge, der begår alvorlig personfarlig kriminalitet” og “Undersøgelse af anven-
delse af tvang i psykiatrien”. Hvad er årsagen til, at man ikke afventer resultatet af disse 
to undersøgelser inden der tages initiativ til lovændringer?’

Svar:
Med hensyn til den del af spørgsmålet, der vedrører Sundhedsstyrelsens undersøgelse 
om tvangsforanstaltninger i psykiatrien vil jeg henvise til min besvarelse af spørgsmål 
780.

For så vidt angår den undersøgelse, der foregår i henhold til lov nr. 1372 om undersø-
gelse af behandlingsforløb, hvor psykisk syge begår alvorlig personfarlig kriminalitet
kan jeg oplyse, at Sundhedsstyrelsen allerede har afgivet tre af de i alt fem årsberetnin-
ger, der ifølge loven skal udarbejdes om de undersøgte behandlingsforløb. Resultaterne 
herfra indgår i regeringens overvejelser vedrørende tvungen opfølgning efter udskriv-
ning.
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